
     P r o t o k ó ł   Nr XXIV/2012 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 30 października 2012 r. odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Gminy w Zarszynie. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 15.30 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz 

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Bałut Krzysztof 

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam 

8. Małek Janusz 

9. Mindur Andrzej 

10. Orybkiewicz Jan 

11. Stączek Jerzy 

12. Szajna Anna 

13. Tutak Piotr 

14. Węgrzyn Maria 

 

Radni nieobecni: 

1. Krystyna Trygar 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy Zarszyn     - Pani Ryszarda  Mikołajek  

- Radca prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 

- Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Gimnazjów na terenie Gminy Zarszyn 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi. 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z sesji Nr XXII i XXIII. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXIII/179/2012 z dnia  

25 września 2012 r w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. 

7. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXIII/181/2012 z dnia  

25 września 2012 r w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na 

lata 2012 – 2022.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r.  

10. Podjęcie uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do współrealizacji  w 2013 r. zadania 

inwestycyjnego pod nazwą „Budowa miasteczka ruchu drogowego w miejscowości 

Jaćmierz” w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

nieruchomości.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  

w Posadzie Zarszyńskiej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

16. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.  

17. Podjecie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Zarszyn na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXXV/247/2009 Rady Gminy 

Zarszyn z dnia 25 listopada 2009 r w sprawie uchwalenie  regulaminu udzielania pomocy  

 o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Zarszyn.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Nowosielce.  

21. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych 

złożonych przez radnych i inne osoby zobowiązane do składania takich oświadczeń. 

22. Wolne wnioski i zapytania. 

23. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

24. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  na wspólny wniosek  Komisji 

Rolnictwa Przedsiębiorczości Ochrony Środowiska i Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki 

Komunalnej   zaproponował  włączyć  do ustalonego porządku obrad dodatkowy projekt uchwały  

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku rolnego( będzie 

realizowany po pkt. 11 wcześniej ustalonego porządku obrad). 

Następnie na wniosek Wójta zaproponował dalsze zmiany w porządku obrad, poprzez wniesienie 

dodatkowych projektów uchwał, a  mianowicie uchwał w sprawie: 

- zmiany uchwały własnej;( będzie realizowany po pkt. 7) 

- zaciągnięcie zobowiązania; ( będzie realizowany po pkt. 9 ). 

W/w propozycje zmian w  porządku obrad Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie  

i przyjęte zostały jednomyślnie( 13 głosami „za”, nieobecny Radny Jerzy Stączek). 

 

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono.  

      

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przedstawienie porządku obrad. 

3.Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z sesji Nr XXII i XXIII. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji  

     uchwał Rady Gminy. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXIII/179/2012 z 25 dnia  

     września 2012 r w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXIII/181/2012 z 25 dnia  

     września 2012 r w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

    Zarszyn na lata 2012 – 2022.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

12. Podjęcie uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do współrealizacji  w 2013 r.  

      zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa miasteczka ruchu drogowego  

      w miejscowości Jaćmierz w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura  

      i Środowisko. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia 

       podatku rolnego. 

15.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku  

     od nieruchomości.  

16.Podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków 

       transportowych.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  

w Posadzie Zarszyńskiej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

19. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Zarszyn na okręgi wyborcze, ustalenia  ich granic 

       i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXXV/247/2009 Rady Gminy 

     Zarszyn z dnia 25 listopada 2009 r w sprawie uchwalenie  regulaminu udzielania pomocy 

     o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Zarszyn.  

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Nowosielce.  

24. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy o oświadczeniach 

        majątkowych złożonych przez radnych i inne osoby zobowiązane do składania  

        takich oświadczeń. 

25. Wolne wnioski i zapytania. 

26. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

27. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3. Nie wniesiono propozycji i uwag do protokołów z sesji Rady Gminy Zarszyn Nr  XXII  

i Nr XXIII. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 Na salę  obrad wszedł Radny Jerzy Stączek. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

Nad złożonymi sprawozdaniami  głos w  dyskusji zabrali: 

- Radny Janusz Dębski , który poprosił Wójta o przybliżenie zagadnień związanych z udziałem 

Wójta w Kongresie Oświatowym odbytym w Warszawie zapytał czy padły jakieś deklaracje,   
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zapewnienia odnośnie dalszego finansowania oświaty na terenie gminy i zapytał także, czy  

w Posadzie Zarszyńskiej będzie budowana strzelnica myśliwska; 

 

- Radna Alfreda Gierad  zapytała także o ustalenia z Kongresu Oświaty w Warszawie oraz 

przybliżenia zagadnienia związanego z zadaniem Referatu Inwestycji w UG pn. Przeprowadzenie 

procedury o wartości nie przekraczającej 14 000 euro na wyłonienie wykonawcy na wykonanie 

przedmiarów robót na rozbudowę Szkoły Podstawowej w Odrzechowej”; 

 

- Radny Jerzy Stączek zapytał o przyjęte ustalenia na spotkaniu w Rzeszowie odnośnie planowanej 

budowy miasteczka ruchu drogowego w Jaćmierzu; 

 

- Radny Krzysztof Bałut poprosił o przekazanie ustaleń  z  spotkania Wójta z przedstawicielem 

Rzeszowskiej Agencji Rozwoju Regionalnego w sprawie możliwości założenia Samorządowej 

Spółdzielni Socjalnej.  

 

 - Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział:  

Radnemu Januszowi Dębskiemu i Radnej Alfredzie Gierad , że  Samorządowy Kongres Oświaty  

w Warszawie trwał dwa dni ( Wójt i zastępca Wójta mogli uczestniczyć  tylko jeden dzień). Na  

kongresie zostały utworzone zespoły problemowe, gdzie w dwóch różnych uczestniczył  Wójt  

i Zastępca Wójta. Następnie  Wójt dodał, iż uczestnicząc już kilkakrotnie w tego typu kongresach  

i  konferencjach zawsze  mówi się o dużym problemie finansowym występującym w oświacie,  

padają różnego rodzaju propozycje, propozycje zmian  w Karcie Nauczyciela, ale to nie 

spowodowało  dotychczas żadnych zmian. Ogólnie w kraju problem ten dotyczy ok. 600 gmin, 

które  są zagrożone finansowo z uwagi na duże wydatki związane z realizacją zadań oświatowych. 

Obecny na Kongresie Wiceminister Edukacji Narodowej  obiecał między innymi ,że  do końca 

bieżącego roku będzie  składał propozycje zmian do  Karty Nauczyciela. Na zakończenie Wójt 

podkreślił, iż na podstawie wypracowanych  na konferencji stanowisk  wywnioskował, że gminy 

jak dotychczas powinny  radzić sobie same,  nikt z zewnątrz nie rozwiąże problemów, a ponadto  

nie wiadomo,  jak długo jeszcze na szczeblu rządowym będzie trwać oczekiwanie na zmianę 

przepisów oświatowych. Problemem  podstawowym jest  coraz mniejsza liczba uczniów w 

poszczególnych szkołach.  Wójt nadmienił także, iż  Związek Gmin Wiejskich  zabiega  o środki  

z budżetu centralnego dla gmin w ramach rekompensaty za utworzone obszary chronione w tym 

obszary NATURA 2000. 

 

- w sprawie budowy strzelnicy w Posadzie Zarszyńskiej Wójt odpowiedział,że po przedłożeniu   

w Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska dodatkowych opracowań na temat lokalizacji  

tej inwestycji - do końca 2012 r. postępowanie w tej sprawie zostało zawieszone; 

 

- w sprawie planu budowy miasteczka ruchu drogowego w Jaćmierzu, podjęte  już zostały  

konkretne ustalenia na szczeblu rządowym i wojewódzkim. Być może do końca 2013 r. inwestycja  

ta powstanie, zostanie  ona sfinansowana w 100 %  z budżetu Ministerstwa Spraw Wewnętrznych; 

 

- w sprawie zadania dotyczącego wyłonienia wykonawcy na wykonanie przedmiarów robót na 

rozbudowę Szkoły Podstawowej w Odrzechowej Wójt odpowiedział, że do 15 listopada 2012 r. 

ogłoszony został nabór wniosków do Programu  5.1 na infrastrukturę oświatową. W tym terminie 

taki wniosek zostanie złożony na  dofinansowanie zadania obejmującego  ukończenie budowy 

Szkoły Podstawowej w Odrzechowej; 

 

- w sprawie możliwości założenia Samorządowej Spółdzielni Socjalnej Wójt powiedział,że to jest 

nowy program , który realizuje Agencja Rozwoju Regionalnego. Ażeby powstała tego typu 

spółdzielnia muszą przystąpić do niej  co najmniej dwie gminy i  złożony w tym celu wniosek. 
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 Nabór wniosków będzie  trwał  od 9 -22 listopada br. W sumie na tę działalność można pozyskać 

ok. 163 tys zł dotacji. Po powstaniu tej spółdzielni zadania z tego zakresu, jak utrzymanie czystości  

i porządku,  które realizuje gmina , można będzie zlecać spółdzielni bez organizowania przetargu. 

Wójt zaznaczył, że w celu utworzenia tego typu spółdzielni można porozumieć się  Gminą Besko, 

ale najważniejsze jest , aby  mieszkańcy gminy zechcieli podjąć się tej  działalności.  

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy  Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały z uzasadnieniem, z którego wynika iż w  związku ze zmianą  

ilości dzieci z terenu Gminy Zarszyn uczęszczających w okresie od  1 września 2012 r do 31 

grudnia 2012 r.  do samorządowych przedszkoli publicznych w Sanoku istnieje konieczność 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka w kwocie 9 

285,60 zł. Traci moc podjęta w dniu 25 września 2012 r. Uchwała Nr XXIII/ 179/2012  w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka w kwocie 6 964,20 zł.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

poinformował, że projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu komisji w dniu 29 października 

br. i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. Uchwała  podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały z  uzasadnieniem , iż związku ze zmianą kwoty dotacji pomocy 

finansowej dla Gminy Brzozów z tytułu uczęszczania w okresie od 1 września 2012 r do 31 grudnia 

2012 r. dziecka zamieszkałego na terenie Gminy Zarszyn do Samorządowego Przedszkola w 

Brzozowie istnieje konieczność podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

w kwocie 2 226,00 zł. W podjętej w  dniu 25 września 2012 r. W Uchwale Nr XXIII/181/2012  

przyjęto kwotę 2 108,00 zł , natomiast  zgodnie z otrzymanym nowym porozumieniem kwota ta 

winna wynosić 2 226,00 zł.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

poinformował, że projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu komisji w dniu 29 października 

br. i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. Uchwała  podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały 

własnej 

 

Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek wyjaśniła, iż w związku z tym, że realizowane  

w  ramach Programu Odnowy Wsi zadanie pn.”Budowa i przebudowa boisk sportowych wraz  

z infrastrukturą w Odrzechowej, Pielni i Posadzie Zarszyńskiej oraz budowa i remont obiektów 
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 małej architektury, zagospodarowanie i urządzanie terenów zieleni wraz z miejscami postojowymi 

w Zarszynie” nie jest jeszcze ostatecznie rozliczone, zaistniała potrzeba zmiany uchwał Rady 

Gminy Zarszyn Nr XI/58/2011 z dnia 1 września 2011 r. i Nr XVIIII/139/2012  z dnia 21 marca 

2012 r. Zmiana  ta polega na  dokonaniu  wpisu  nowego brzmienia odnośnie wysokości 

zaciągniętej pożyczki w 2011 i 2012 r., a także określenia , iż spłata pożyczki nastąpi w roku 2013.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny wskazał na wniesione w  § 1 projektu uchwały 

autopoprawki Wójta, które są poprawkami  pisarskimi i nie podlegają głosowaniu.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że omawiany projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

29 października br. i   został pozytywnie zaopiniowany.  

 

 Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod glosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały  własnej. Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012 -2022. 

 

Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek oznajmiła, że zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012-2022 wynikają ze zmian w uchwale budżetowej na  

2012 r. wydanych Zarządzeń Wójta w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz zmiany 

harmonogramu rzeczowego prac na zadaniu pn. „Partnerstwo na rzecz budowy systemów 

kanalizacyjnych w gminach Zarszyn i Pakostov- kanalizacja Odrzechowa”, gdzie realizacja tych 

zadań w kwocie 400 tys. zł przesuwa się na rok 2013.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że omawiany projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

29 października br. i  został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012-2022.. Uchwała  

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

 Ad. 10. Kolejny punkt porządku obrad dotyczy podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2012 r.  

 

 - Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że na posiedzeniu Komisji w dniu 29 października br. Skarbnik Gminy szczegółowo 

omówiła projekt zmian w uchwale budżetowej zarówno po stronie dochodów jak i wydatków 

Zaznaczył,że Skarbnik podała także na podstawie jakich pism ,decyzji , dotacji tych zmian 

dokonano. Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali 

przedstawiony projekt zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 



7 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. Uchwała  podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11. Kolejny punkt porządku obrad  dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania. 

 

W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek,która poinformowała, że 

projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania dotyczy zaciągnięcia  w 2012 r. 

zobowiązania na rok 2013  w kwocie ogółem 62 000,20 zł na realizację zadania pn. „Roboty 

polegające na wykonaniu prac z zakresu: hodowli, użytkowania i ochrony Lasów Mienia 

Komunalnego Gminy Zarszyn- Wieś Odrzechowa”. Zobowiązanie to zostanie pokryte w 2013 r. 

 z dochodów własnych gminy z tytułu podatków.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że omawiany projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

29 października br. i   został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania.. Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 

udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 12. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  

 

W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek, która poinformowała, że 

projekt tej uchwały zakłada zaciągnięcie kredytu długoterminowego w kwocie 2 493 485, 73 zł  

z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy w 2012 r w kwocie 

1 378 563,05 zł i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek podlegających spłacie  

w 2012 r. w kwocie 1 114 922,68 zł.  Spłata kredytu nastąpi w 2013 roku.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że omawiany projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

29 października br. i   został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Uchwała  podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 13. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 

współrealizacji  w 2013 r. zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa miasteczka ruchu 

drogowego w miejscowości Jaćmierz w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura    

i Środowisko. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem,  iż w związku z pismem  otrzymanym  

z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych z dnia 19 października 2012 r. w sprawie potrzeby realizacji 

kolejnych działań związanych z wdrożeniem projektu POIiŚ 8.1-11 „ Budujemy miasteczka ruchu 
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 drogowego” pilnym jest podjęcie w terminie do dnia 31 października 2012 r. uchwały intencyjnej  

w powyższej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny wskazał na autopoprawkę Wójta w § 1 ust. 1 

zapis „Przystępuje się do realizacji w imieniu Wojewody Podkarpackiego do zadania 

inwestycyjnego pn. (....)” winien brzmieć „Przystąpić do współrealizacji w 2013 r. zadania 

inwestycyjnego pn. (....)”. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że omawiany projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

29 października br. i   został pozytywnie zaopiniowany. 

 

W dyskusji głos zabrali :  

- Radny Stanisław Burczyk,  który zapytał,  na czym ma polegać współrealizowanie zadanie 

budowy miasteczka ruchu drogowego w Jaćmierzu i czy  w związku z tym z budżetu gminy będą  

ponoszone koszty jego realizacji. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej powiedział, że realizacja w/w  zadania odbywać się  będzie 

wspólnie z Urzędem Wojewódzkim w Rzeszowie. Zadaniem gminy będzie przeprowadzenie 

procedury przetargowej  w celu wyłonienia  wykonawcy tej inwestycji ,Wojewoda zaś będzie ją  

finansował , a przewidywany koszt tego zadania to  kwota  ok. 550 tys zł. W celu wybudowania 

tego typu „miasteczka”  gmina wydzierżawi działkę w Jaćmierzu. Do końca listopada br. podpisana 

zostanie umowa o inwestorze zastępczym, Gmina nie powinna ponieść żadnych kosztów tej 

inwestycji, która najprawdopodobniej do końca roku 2013 r powinna być ukończona. Pozostaje 

kwestia późniejszego utrzymania  obiektu.  Ponadto Wójt dodał, że to są już dwu  letnie nie 

zrealizowane dotychczas plany budowy tej inwestycji i dobrze byłoby, aby teraz udało się ją 

zrealizować.  Mielibyśmy  wówczas jedyne w województwie podkarpackim „miasteczko” , gdzie 

można będzie przeprowadzać egzaminy na karty rowerowe,  motorowerowe itp.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do współrealizacji  w 2013 r. zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa 

miasteczka ruchu drogowego w miejscowości Jaćmierz w ramach Programu Operacyjnego 

Infrastruktura   i Środowisko. Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 

14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 14. W  czternastym   punkcie porządku obrad przystąpiono do uchwalenia podatków i opłat 

lokalnych na 2013 rok.   

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że zarówno na wniosek 

Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska jak i Komisji Finansów Budownictwa 

i Gospodarki Komunalnej wprowadzony został do porządku obrad dodatkowy projekt uchwały  

w sprawie  obniżenia średniej ceny żyta dla celów obliczenia podatku rolnego. 

 

-Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej poinformował, że do naliczenia podatku rolnego przyjął  cenę 

skupu żyta,  którą  określił  Prezes GUS, tj. w wys. 75,86 zł za 1 q. Wnioskując o  wysokość tej 

ceny  kierował się dbaniem o finanse gminy, gdyż potrzeby w każdym dziale budżetu są duże 

Natomiast Wysoka Rada w głosowaniu może tę kwotę obniżyć lub utrzymać. Obniżając podatki 

ograniczamy  wpływ dochodów do budżetu gminy, niemniej jednak istotnym jest także, aby 

podatkami zbytnio nie obciążać mieszkańców gminy. Następnie Wójt dodał, iż  podtrzymuje 

wysokość stawki,  którą wcześniej  zaproponował. 
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Wójt zaznaczył także iż podtrzymuje średnią cenę sprzedaży drewna określoną przez Prezesa GUS  

w wys. 186,42 zł stanowiącą  podstawę naliczenia podatku leśnego na 2013 r. . Kwota ta jest niższa 

w stosunku do roku 2012 o 0,26 zł. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii Komisji w tej sprawie. 

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

oznajmił, że na odbytym posiedzeniu w dniu 26 października 2012 r członkowie Komisji uznali za 

celowe obniżenie średniej ceny skupu żyta określonej w Komunikacje Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 19 października 2012 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 

pierwszych trzech kwartałów 2012 r. i proponowanej przez Wójta  kwoty 75,86 zł za 1 q na kwotę 

58, 00 zł za 1 q , stanowiącą podstawę do obliczania podatku rolnego za 2013 r. na obszarze Gminy 

Zarszyn. Przewodniczący Komisji zaznaczył, że w trakcie dyskusji nad wysokością stawki i ceny 

skupu żyta potrzebną do wyliczenia podatku rolnego na 2013 r. brano pod uwagę  trudną sytuację 

ekonomiczną  gminy, a także  i niełatwą  sytuację finansową  rolników -  mieszkańców gminy, 

gdzie codzienne życie staje się coraz trudniejsze. Dlatego postanowiono utrzymać wysokość 

średniej ceny skupu 1 q żyta z 2012 r. w wysokości 58 zł.  

Przewodniczący Komisji dodał także,  iż ze strony członków Komisji nie było wniosku o obniżenie  

średniej ceny sprzedaży drewna określonej przez Prezesa GUS w kwocie 186.42 zł za 1 m³.   

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że cena 1 q żyta ustalona przez Prezesa GUS i proponowana przez Wójta była 

przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 29 października 2012 r. W trakcie posiedzenia 

Komisji padały różne propozycje wysokości ceny żyta do obliczania podatku rolnego. W trakcie 

przeprowadzonego głosowania zdecydowano obniżeniu tej ceny z kwoty 75,86 zł do  kwoty 58,00 

zł za 1 q  żyta stanowiącej  podstawę do obliczania podatku rolnego na 2013 r. na obszarze Gminy 

Zarszyn. 

Ponadto Przewodniczący Komisji dodał, że  jej członkowie nie zgłosili  wniosku o obniżenie   

średniej ceny sprzedaży drewna określonej przez Prezesa GUS w kwocie 186.42  zł za 1 m³.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał przygotowany na wniosek komisji 

projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku 

rolnego. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku rolnego. Za podjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych , 1 radny przeciw. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że zarówno ze strony Wójta  

jak i radnych na odbytych posiedzeniach komisji  nie było  inicjatywy  uchwałodawczej w sprawie 

zmiany średniej ceny sprzedaży drewna określonej przez Prezesa GUS w kwocie 186.42 zł za 1 m³. 

Podatek leśny od 1 ha fizycznego za rok podatkowy wynosi równowartość pieniężną 0.220 m³ 

drewna, obliczoną wg. średniej ceny sprzedaży drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze 

trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy i stanowić będzie kwotę  41.01 zł z 1 ha 

fizycznego.  

 

Ad.14.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości  
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zaproponowanych  przez Ministra Finansów  i Wójta Gminy i tak : 

1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu 

          na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 

                     od 1 m2 powierzchni                                                                                0,88 zł 

b)pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

                     wodnych - od 1 ha powierzchni                                                                4,51 zł  

c)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

                     działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku  

                     publicznego -  od 1 m2 powierzchni                                                         0,45 zł 

2. od budynków lub ich części : 

a) mieszkalnych - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                     0,73zł  

 b)związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od  

                      budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie  

                      działalności gospodarczej - od 1 m2 powierzchni użytkowej                22,82 zł 

c)zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  

                      kwalifikowanym materiałem siewnym   - od 1 m2 powierzchni  

                      użytkowej                                                                                                  10,65 zł 

 d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie  

                       udzielania świadczeń zdrowotnych - od 1 m2 powierzchni  

           użytkowej                                                                                                  4,63 zł 

 e)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

            działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

                       publicznego - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                       7,66 zł  

3.  od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy z 

dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych .  

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

poinformował, że na posiedzeniu Komisji  w dniu 26 października  2012 r.  członkowie dokonali 

analizy wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości na 2013 r. przedstawione przez 

Ministra Finansów i Wójta Gminy. Po przeprowadzonej dyskusji wnioskowano o przyjęcie  

w § 1 projektu uchwały n/w stawek podatku: 

 

1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu 

          na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 

                     od 1 m2 powierzchni                                                                                0,88 zł 

b)pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

                     wodnych - od 1 ha powierzchni                                                                4,51 zł  

c)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

                     działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku  

                     publicznego -  od 1 m2 powierzchni                                                         0,38 zł 

2. od budynków lub ich części : 

a) mieszkalnych - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                     0,67zł  

 b)związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od  

                      budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie  

                      działalności gospodarczej - od 1 m2 powierzchni użytkowej                19,50 zł 

c)zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  

                      kwalifikowanym materiałem siewnym   - od 1 m2 powierzchni  

                      użytkowej                                                                                                 10,65 zł 

d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 
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                       udzielania świadczeń zdrowotnych - od 1 m2 powierzchni  

           użytkowej                                                                                                  4,63 zł 

 e)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

            działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

                       publicznego - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                       6,20 zł  

3.  od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy z 

 dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych .  

 

 Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa  i Gospodarki Komunalnej  Pan  Adam 

Malik poinformował , że na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 29 października  2012 r. przyjęte 

zostały w § 1 projektu uchwały n/w stawki podatku od nieruchomości. 

 

1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu 

          na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 

                     od 1 m2 powierzchni                                                                                0,88 zł 

b)pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

                     wodnych - od 1 ha powierzchni                                                                4,51 zł  

c)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

                     działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku  

                     publicznego -  od 1 m2 powierzchni                                                         0,36 zł 

2. od budynków lub ich części : 

a) mieszkalnych - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                     0,67zł  

 b)związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od  

                      budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie  

                      działalności gospodarczej - od 1 m2 powierzchni użytkowej                19,50 zł 

c)zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  

                      kwalifikowanym materiałem siewnym   - od 1 m2 powierzchni  

                      użytkowej                                                                                                 10,65 zł 

 d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie  

                       udzielania świadczeń zdrowotnych - od 1 m2 powierzchni  

           użytkowej                                                                                                  4,63 zł 

 e)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

            działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

                       publicznego - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                       6,20 zł  

3.  od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy  

z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych .  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 

poddał w pierwszej kolejności pod głosowanie  propozycje zmiany stawek podatku od 

nieruchomości zgłoszone przez Komisję  Rolnictwa  Przedsiębiorczości Ochrony Środowiska oraz 

Komisję Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej,  w stosunku do proponowanych  przez 

Wójta Gminy stawek podatku od nieruchomości i tak :  

  

§1 pkt. 1 lit.c) -wnioskowaną przez Wójta kwotę 0,45 zł; Komisja Rolnictwa Przedsiębiorczości  

i Ochrony Środowiska wnioskowała o obniżenie do wysokości 0,38 zł, zaś Komisja Finansów 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej do wysokości  0,36 zł. Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Janusz Konieczny w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie wniosek Komisji Finansów 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej. „Za przyjęciem” tego wniosku głosowało 10 radnych ,  

4 „przeciw”.  Przyjęta została poprawka w wysokości 0,36 zł.  
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§1 pkt.2. lit.a.)-wnioskowana przez Wójta kwota 0,73 zł; przyjęta została przez Komisje  

w wysokości 0,67 zł . Wysokość tej stawki poddana pod głosowanie przyjęta została jednomyślnie 

 -14 głosami "za". 

 

§1 pkt.2. lit.b.)-wnioskowana przez Wójta kwota 22,82 zł; przyjęta została przez Komisje  

w wysokości 19,50  zł . Wysokość tej stawki poddana pod głosowanie przyjęta została większością 

głosów. „Za  przyjęciem” głosowało 13 radnych , 1 radny „przeciw”. 

 

§1 pkt.2. lit.e)-wnioskowana przez Wójta kwota 7.66 zł; przyjęta została przez Komisje  

w wysokości  6,20zł . Wysokość tej stawki poddana pod głosowanie przyjęta została jednomyślnie 

 -14 głosami "za". 

 

- Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie całość 

projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości wraz 

z przyjętymi poprawkami. Uchwała ta podjęta została  większością głosów.  „Za przyjęciem” 

głosowało 13 radnych,  1 przeciw”. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 16. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wysokości rocznych 

stawek podatku od środków transportowych. 

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

poinformował, że na posiedzeniu Komisji w dniu 26 października br. Członkowie Komisji 

wnioskowali o pozostawienie  stawek podatku od środków transportowych na poziomie roku 2012 . 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji wnioskowali o przyjęcie rocznych stawek podatku od środków 

transportowych  proponowanych przez Wójta Gminy. Wójt wnioskował o podwyższenie tych 

stawek średnio o ok. 5%.  

        

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał w pierwszej kolejności pod 

głosowanie wniosek najdalej idący zmierzający do obniżenia wysokości rocznych stawek podatku 

od środków transportowych, czyli zgłoszony wniosek Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i 

Ochrony Środowiska. „Za przyjęciem” tego wniosku głosowało 7 radnych , 6 „przeciw”, 1 radny 

„wstrzymał się od głosu”. Zatem Rada Gminy zdecydowała o pozostawieniu na dotychczasowym 

poziomie  stawek  podatku od środków transportowych, tj. wg. stawek  obowiązujących w roku 

2012.  

Nie zaistniała w związku z tym potrzeba podejmowania uchwały w sprawie wysokości rocznych 

stawek podatku od środków transportowych. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę w obradach 

sesji. . 

 

Ad. 17. Po wznowieniu obrad przystąpiono do podejmowania kolejnych uchwał.  

Przewodniczący  Rady Gminy Pan Janusz Koneczny otworzył dyskusję nad projektem uchwały  

w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Posadzie Zarszyńskiej. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż planowana  do zakupu działka  nr 295  

o pow. 0,2461 ha  położona jest w Posadzie Zarszyńskiej w bezpośrednim sąsiedztwie stadionu 

sportowego oraz w pobliżu kortów tenisowych. Obecnie działka jest wydzierżawiona od osób 
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 fizycznych przez Gminę do dnia 31 grudnia 2015 r. na cele sportowo-rekreacyjne. Czynsz 

dzierżawny wynosi 220 zł rocznie. W Studium Uwarunkowań Przestrzennych Gminy działka 

przeznaczona jest na usługi publiczne istniejące i potencjalne. Współwłaściciele przedmiotowej  

działki zwrócili się do Wójta Gminy z wnioskiem o sprzedaż działki. Proponowana przez nich cena 

to 1 200,00 zł za 1 ar. ( ogólna kwota to 29 532 zł) .Cena do ewentualnej negocjacji. Wstępna 

opinia dotycząca nabycia w/w działki komisji finansów, budownictwa i gospodarki  komunalnej jest 

pozytywna. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9  do wyłącznej właściwości rady gminy należy 

podejmowanie    uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego 

zarządu oraz zgodnie z §3  uchwały Rady Gminy Zarszyn Nr XIV/100/2008 z dnia  28 marca  

2008 r. w sprawie określenia zasad nabywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Zarszyn oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata   podjęcie niniejszej 

uchwały jest zasadne.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam  Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 października 2012 r pozytywnie 

zaopiniowali omawiany projekt uchwały. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Posadzie Zarszyńskiej. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 18.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażeniu zgody na 

zbycie nieruchomości. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż do Urzędu Gminy Zarszyn wpłynął 

wniosek w sprawie zakupu działki nr 61 o pow. 0,0546 ha w Posadzie Zarszyńskiej. Przedmiotowa 

działka położona jest w okolicy ulic Zamkowej  i Chmielnej. Nie posiada dostępu do drogi  

publicznej. W Studium Uwarunkowań oznaczona jest kolorem brązowym – budownictwo 

mieszkaniowe, mieszkalno-usługowe istniejące i potencjalne. Wstępna opinia Komisji Finansów, 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Rady Gminy Zarszyn dotycząca zbycia w/w działki  jest 

pozytywna. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9  do wyłącznej właściwości rady gminy należy 

podejmowanie  uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego 

zarządu oraz zgodnie z §5  uchwały Rady Gminy Zarszyn Nr XIV/100/2008 z dnia 28 marca  

2008 r. w sprawie określenia zasad nabywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Zarszyn oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata   podjęcie niniejszej 

uchwały jest zasadne.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam  Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 października 2012 r pozytywnie 

zaopiniowali omawiany projekt uchwały. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażeniu zgody na zbycie nieruchomości. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 19. W dziewiętnastym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie  

wyrażenia zgody na zamianę  nieruchomości. 
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Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż do Wójta Gminy Zarszyn zwrócili się  

z wnioskiem o dokonanie zamiany gruntów mieszkańcy wsi Nowosielce korzystający z drogi 

dojazdowej nr ewid. 1059 w miejscowości Nowosielce. Bezpośrednio sąsiadujący z przedmiotową 

działką – właściciel działki nr 1056/5 przeprowadził czynności geodezyjne polegające na  

wskazaniu granic swojej działki i okazało się, że znaczna część  urządzonej drogi przebiega przez 

działkę stanowiącą Jego własność. Część stanowiąca własność Gminy Zarszyn, tj. działka  nr 1059, 

jest bardzo wąska, ma  ok. 1,4 m szerokości. Przejazd nią stał się niemożliwy. W terenie droga jest 

urządzona na szerokości ok. 3 - 3,5 m.  Właściciel działki 1056/5 wyraził zgodę na zamianę 

nieruchomości – odda Gminie ze swojej działki  164 m
2
 w zamian za taką samą powierzchnię 

wydzieloną z działki Gminy Zarszyn nr ewid. 1056/4. Podziały w/w działek zostały dokonane.      

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam  Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 października 2012 r. pozytywnie 

zaopiniowali omawiany projekt uchwały. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażeniu zgody na zamianę  nieruchomości. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 20. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 

uchwały  w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż drogi gminne stanowią uzupełnienie 

istniejących w gminie sieci dróg powiatowych, wojewódzkich lub krajowych. Zaliczenie do 

kategorii dróg gminnych następuje w drodze uchwały Rady Gminy , po zasięgnięciu opinii Zarządu 

Powiatu. Rada Gminy może zaliczyć drogi służące miejscowym potrzebom do kategorii dróg 

gminnych. Nadanie przedmiotowej kategorii drogom pozwoli na uporządkowanie istniejących już 

dróg gminnych i pozwoli na efektywne planowanie ich remontów i modernizacji. Pozwoli również 

na skuteczny podział środków finansowych, własnych i pozyskanych na ich utrzymanie. Wyżej 

wymieniona kwalifikacja dotyczy dróg zlokalizowanych w miejscowościach Bażanówka, Długie, 

Jaćmierz, Nowosielce, Posada Zarszyńska i Zarszyn. Propozycja Wójta Gminy w sprawie 

zaliczenia niektórych dróg do kategorii dróg gminnych została pozytywnie zaopiniowana przez 

Zarząd  Powiatu w Sanoku Uchwałą Nr 211/2012 z dnia 28 sierpnia 2012 r. Zaliczenie drogi do 

kategorii drogi gminnej stanowi podstawę do nadania numeracji przez Zarząd Województwa 

Podkarpackiego w Rzeszowie , zgodnie z ustawą o drogach publicznych.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam  Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 października 2012 r pozytywnie 

zaopiniowali omawiany projekt uchwały. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 21. W dwudziestym pierwszym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały  

w sprawie  podziału Gminy Zarszyn na okręgi wyborcze, ustalenia  ich grani i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu. 
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- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż zgodnie z art. 419 ust.2 ustawy z dnia  

5 stycznia 2011 r. Kodeks Wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 112, z późniejszymi zmianami) podział 

gminy na okręgi wyborcze, ich granice i numery oraz liczbę radnych wybieranych w każdym 

okręgu ustala, na wniosek wójta gminy , rada gminy według jednolitej normy przedstawicielstwa  

obliczonej przez podzielenie liczby mieszkańców  gminy przez liczbę radnych wybieranych do rady 

gminy. Liczba radnych określona została z kolei w art. 17 ustawy z dnia  8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (Dz. U.  z 2001 r. Nr 142, poz. 1591, z późniejszymi zmianami) i wynosi  

15 w gminach do 20 000 mieszkańców ( liczba mieszkańców Gminy Zarszyn wynosi 9 363 według 

stanu 30 września  2012 r.). Zgodnie  z art. 13 ustawy z dnia  5 stycznia 2011 r. Przepisy  

wprowadzające ustawę – Kodeks  wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 113, ze zmianami) podział gminy 

na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy powinien nastąpić w terminie 15 miesięcy od dnia 

wejścia   w życie  ustawy , tj. do 1 listopada 2012 r. Przy ustaleniu podziału gminy na okręgi 

wyborcze uwzględnia się liczbę mieszkańców ujętych w stałym rejestrze wyborców danej gminy  

na koniec kwartału poprzedzającego kwartał, w którym rada gminy dokonuje podziału gminy na 

okręgi wyborcze. 

 Zgodnie  z przepisami ustawy Kodeks wyborczy,  w gminach na terenach wiejskich 

okręgiem wyborczym jest jednostka pomocnicza gminy. Jednostki pomocnicze gminy łączy się               

w celu utworzenia okręgu lub dzieli się na dwa lub więcej okręgów wyborczych, jeżeli wynika to      

z konieczności zachowania jednolitej normy przedstawicielstwa. Jednostkę pomocniczą gminy 

dzieli się na dwa lub więcej okręgów wyborczych również wtedy, gdy w gminie niebędącej 

miastem na prawach powiatu liczba radnych wybieranych w danej jednostce pomocniczej byłaby 

większa niż 1. W każdym okręgu wyborczym tworzonym dla wyboru rady w gminie niebędącej 

miastem na prawach powiatu wybiera się 1 radnego. 

W związku z powyższym proponuje się dokonać podziału Gminy Zarszyn na okręgi wyborcze 

według poniższych założeń i wnosi się o jego  podjęcie: 

Liczba mieszkańców według stanu na dzień 30.09.2012 r. - 9 363 

Liczba radnych – 15 

Norma przedstawicielstwa (liczba mieszkańców : liczba radnych) – 624,2. 

 

- Zastępca Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej Pan Stanisław Burczyk, który  pod 

nieobecność Przewodniczącego Pana Wojciech Niemca prowadził wspólne posiedzenie członków 

stałych Komisji Rady Gminy oznajmił, że w posiedzeniu tym uczestniczyło 12 członków komisji. 

Po przeprowadzonej dyskusji projekt uchwały przyjęty został większością głosów. Za jego 

przyjęciem  głosowało 9 radnych , 3 przeciw.  

 

W dyskusji głos zabrali : 

 

- Radny Janusz Dębski zaznaczył, że jest jednym z trzech radnych z miejscowości Długie,  którzy 

głosowali przeciw projektowi uchwały w sprawie podziału Gminy Zarszyn na okręgi wyborcze, 

ustalenia  ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. Wprawdzie - 

jak podkreślił  Radny - „z  faktami się nie dyskutuje”  miejscowość Długie od następnej kadencji 

organów samorządu terytorialnego będzie miała jeden mandat radnego mniej na wskutek 

wprowadzenia nowego Kodeksu Wyborczego. Wprowadzenie go spowodowało, że miejscowość 

Długie pomimo, iż posiada ok. 1600 mieszkańców będzie miała tak samo  dwa mandaty radnego  

jak miejscowość Pielnia , która ma około 950  mieszkańców.  

 

- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski poinformował, że przed wyborami do organów 

samorządu terytorialnego, które odbędą się w 2014 r., być może uchwała ta zostanie zaktualizowana 

w sytuacji, gdy zmieni się liczba mieszkańców w poszczególnych sołectwach na terenie gminy. 

Ponadto Sekretarz Gminy poinformował, że Komisarz Wyborczy w Krośnie pozytywnie 

zaopiniował przedłożony projekt uchwały, a także o tym,  iż w terminie do 3 miesięcy od daty 
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 podjęcia tej uchwały Rada Gminy ma obowiązek podjąć  uchwałę  w sprawie podziału Gminy 

Zarszyn na stałe  obwody głosowania.   

 

- Radna Maria Węgrzyn zapytała, czy w przypadku, gdy przed następnymi wyborami do samorządu 

terytorialnego w 2014 r.  zmieni  się liczba mieszkańców,   sytuacja ta będzie mieć  wpływ na ilość 

mandatów w poszczególnych  miejscowościach i czy wówczas zmieni się także norma 

przedstawicielstwa 936. 

 

- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski odpowiedział, że do ustalania granic okręgów 

wyborczych służy  program komputerowy, który jest pomocny przy podziale gminy na te okręgi.  

W przypadku zmiany liczby mieszkańców program określi nowe przedziały  najniższe i najwyższe,  

w których mieścił się będzie mandat radnego. Następnie podkreślił , iż uchwała ta nie jest  

podejmowana  ostatecznie , bowiem  na bieżąco jest  aktualizowana liczba mieszkańców na terenie 

gminy i jeżeli wystąpi taka potrzeba, to zostanie przygotowany nowy projekt uchwały  

zmieniający podział  mandatów.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie podziału Gminy Zarszyn na okręgi wyborcze, ustalenia  ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu. Uchwała podjęta została większością głosów.   

„Za  podjęciem” uchwały  głosowało 11 radnych, 3 radnych „przeciw”.  Uchwała ta stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 22. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały 

własnej Nr XXXV/247/2009 Rady Gminy Zarszyn z dnia 25 listopada 2009 r w sprawie uchwalenie  

regulaminu udzielania pomocy o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Zarszyn.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż w związku z wejściem w życie nowego 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 10 sierpnia 2012 r. w sprawie wysokości dochodu rodziny 

albo dochodu osoby uczącej się stanowiących podstawę ubiegania się o zasiłek rodzinny oraz 

wysokości świadczeń rodzinnych zachodzi konieczność wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr 

XXIII/185/2012 r Rady Gminy Zarszyn z dnia 25 września 2012 r. w sprawie uchwalenia 

regulaminu udzielania pomocy o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Zarszyn. W związku z tym z dniem 1 listopada 2012 r. ulegnie  zmianie  minimalna 

miesięczna wysokość stypendium szkolnego i wynosić będzie 84,80 zł , dotychczasowa kwota to 

72,80 zł.   

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że na posiedzeniu 

Komisji odbytym przed sesją Rady Gminy członkowie Komisji dokonali analizy w/w projektu 

uchwały i pozytywnie go zaopiniowali.  

 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXXV/247/2009 Rady Gminy Zarszyn z dnia 25 listopada 

2009 r w sprawie uchwalenie  regulaminu udzielania pomocy o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 

udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 23.Dwudziesty trzeci punkt porządku obrad  dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Nowosielce.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż w dniu 21 marca 2012 r. Rada Gminy 

Zarszyn podjęła uchwałę Nr XVIII/148/2012 o przystąpieniu do „Podkarpackiego Programu 

Odnowy Wsi na lata 2011-2016”. Do udziału w realizacji pilotażowego programu wytypowano  

Sołectwo Nowosielce. W ramach prowadzonych warsztatów grupa odnowy wsi Nowosielce 

opracowała „Sołecką strategię rozwoju wsi Nowosielce”, która zgodnie z § 6 Szczegółowych 

warunków i trybu przyznawania pomocy finansowej z budżetu Województwa Podkarpackiego  

w 2012 r. w ramach Podkarpackiego Programu Odnowy wsi na lata 2011-2016 podlega  

zatwierdzeniu  uchwałą Rady Gminy Zarszyn. W związku z tym zasadnym jest podjęcie w/w 

uchwały.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że na posiedzeniu 

Komisji odbytym przed sesją Rady Gminy członkowie Komisji dokonali analizy w/w projektu 

uchwały i pozytywnie go zaopiniowali. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Nowosielce. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 24.   W dwudziestym czwartym  punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

przypomniał, że zgodnie z art. 24 h ust. 1 pkt. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie 

gminnym, który mówi, że podmiot dokonujący analizy oświadczeń majątkowych w terminie do 

30 października każdego roku przedstawia Radzie Gminy informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych przez radnych i inne osoby zobowiązane do składania takich oświadczeń.  

Jako pierwszy powyższą informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 

Konieczny  , który omówił zagadnienia związane z dokonaną analizą oświadczeń majątkowych 

radnych. Wójt Gminy złożył informację o oświadczeniach majątkowych składanych przez 

kierowników jednostek organizacyjnych i inne osoby wydające  decyzje w Jego imieniu. Zarówno 

Przewodniczący Rady Gminy jak i Wójt Gminy oświadczyli,  iż  nie stwierdzili rażących  

uchybień w wypełnianych oświadczeniach majątkowych, jak również wszystkie oświadczenia 

majątkowe złożone zostały w wymaganym ustawowo terminie.  

Powyższe informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 25. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał  dwa pisma skierowane 

do Rady Gminy w następujących sprawach:  

- pismo Rady Pedagogicznej Gimnazjum w Zarszynie podpisane przez 18 nauczycieli skierowane 

do Przewodniczącego Rady Gminy z prośbą o zapoznanie Radnych Rady Gminy Zarszyn z polityką 

kadrową prowadzoną  przez Dyrekcję Szkoły Podstawowej w Zarszynie. Pismo  stanowi załącznik 

do protokołu.  

- pismo Społecznego Komitetu Poparcia Budowy Obwodnicy Sanoka z prośbą o poparcie 

inicjatywy wsparcia budowy obwodnicy miasta Sanoka poprzez wystosowanie odpowiedniego 

apelu do Ministra transportu  budownictwa i gospodarki morskiej Pana Sławomira Nowaka.  

Pismo w załączeniu do protokołu.        

 

- Radny Wojciech Niemiec wnioskował o to, aby w przyszłym roku na wiosnę podjąć starania  
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o nawiezienie żwiru na gminną drogę k. p. Radwańskiej  w Bażanówce , gdyż jej stan techniczny 

wskazuje na potrzebę  pilnej naprawy; 

 

- Radna Maria Węgrzyn wnioskowała o poprawę stanu technicznego drogi biegnącej w kierunku 

nowego osiedla za torami w Długiem poprzez jej utwardzenie oraz wymianę załamanych kręgów 

betonowych na mostku przy tej drodze; 

 

- Radny Adam Malik zabrał głos w następujących sprawach : 

- zapytał,  czy już  zostały podjęte pewne ustalenia w kierunku remontu lub rozebrania wiaty 

przystankowej przy  drodze powiatowej w Jaćmierzu przed Wzdowem, która  jest już tak 

zniszczona, iż  nie pełni roli ochronnej, a wręcz zagraża bezpieczeństwu publicznemu; 

- powiedział, iż niektórzy z mieszkańców Posady Jaćmierskiej którzy wracają  

z pracy z II zmiany  osobiście interweniują u radnego w sprawie wydłużenia czasu oświetlenia 

drogowego,  które jest wygaszane o godzinie 23°°; 

- sygnalizował o potrzebie remontu drogi gminnej przez Posadę Jaćmierską.  

 

- Sołtys Posady Zarszyńskiej Pani Rysz Aleksandra również na prośbę mieszkańców wnioskuje  

o wydłużenia czasu funkcjonowania oświetlenia ulicznego, by mieszkańcom bezpieczniej wracało 

się z pracy z II zmiany 

 

- Radny Jerzy Stączek wnioskował w następujących sprawach : 

- zabezpieczyć w budżecie gminy środki na wykonanie remontu remont dróg dojazdowych  

do pól; 

- wystąpić z wnioskiem do Zarządu Dróg Powiatowych  o ustawieniu znaków  drogowych  

na skrzyżowaniu dróg powiatowych  w  Jaćmierzu  wskazujących   kierunek jazdy do Bażanówki; 

- Radny wnioskował o ustawienie lustra na  drodze powiatowej w obrębie skrzyżowania z drogą 

gminną w rejonie rynku ( w pobliżu posesji Pani Cech).  

 

- Radna Alfreda Gierad zaznaczyła, iż popiera  politykę oszczędnościową Wójta polegającą  na 

ograniczeniu czasu oświetlenia ulicznego do godziny 23°°, gdyż przynosi ona wymierne  

oszczędności w budżecie. Dodała także, iż o tak  późnej godzinie na drogach jest  naprawdę 

znikoma ilość mieszkańców. Następnie dodała, iż wg. Jej znajomości potrzeb można spróbować 

jeszcze ten czas skrócić do godziny 22°°. 

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał, czy podwyżka zasiłku rodzinnego od 1 listopada 2012 r. znacząco 

wpłynie na wzrost wydatków w budżecie gminy oraz czy zwiększy się liczba mieszkańców 

pobierających ten zasiłek.  

 

- Radny Jan Orybkiewicz wnioskował o to, aby jeszcze przed zimą uzupełnić masą bitumiczną  

powstałe ubytki na gminnej drodze asfaltowej w Pielni,  bowiem po okresie zimowym  będzie ich 

znacznie więcej.  

 

- Radny Adam Malik zapytał , czy całkowicie zabroniony jest pobór żwiru z rzeki Pielnica.  

 

- Radna Maria Węgrzyn wskazując na podzielanie stanowiska w tej sprawie wyrażonego przez 

Radna Gierad poprosiła, aby utrzymać czas oświetlenia ulicznego  do godziny 23°°,  

a ponadto wnioskowała o zabezpieczenie w budżecie gminy środków celem wykonania  oświetlenia 

ulicznego na tzw. „Zaguminkach” na Długiem. W tej południowej części miejscowości nie ma 

żadnego oświetlenia i np. jesienią od godziny 17-tej jest już bardzo ciemno. Ponadto Radna 

zaznaczyła ,że drogą tą przemieszcza się  spora liczba mieszkańców.  
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- Radny Jerzy Stączek dodał, iż należy „zdyscyplinować” zakład energetyczny, aby w dzień lampy   

uliczne nie świeciły.  

 

Ad. 25. W odpowiedziach na wolne wnioski i zapytania głos zabrali : 

- Na wstępie Pani Anna Ćwiąkała - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zarszynie  udzieliła  

wyjaśnień  na zarzuty stawiane w piśmie nauczycieli Gimnazjum w Zarszynie , iż ostatnie decyzje 

podjęte  przez Dyrekcję Szkoły Podstawowej w Zarszynie zdaniem Rady Pedagogicznej 

Gimnazjum w Zarszynie sprzeczne są  z zasadą racjonalizacji wydatków na zatrudnienie.  

Pani Dyrektor szczegółowo poinformowała  o zasadach przyjęcia nauczycieli  stażystów do nauki 

języka angielskiego i wychowania fizycznego  na czas zastępstwa nauczycieli przebywających na 

urlopach dla poratowania zdrowia, podkreślając jednocześnie, iż przy ich zatrudnianiu  kierowała 

się zasadą polityki oszczędnościowej szkoły, jak  i prawidłowego funkcjonowania szkoły pod kątem 

zabezpieczenia właściwego poziomu nauczania i w zakresie organizacyjnym. Odparła też jako 

niezasadny zarzut niezgodnego z prawem wg  nauczycieli Gimnazjum rozwiązania umów  

o zastępstwo obowiązujących w roku szkolnym 2011/2012. Zaznaczyła też, iż zatrudniając 

nauczycieli nie może brać pod uwagę miejsca ich zamieszkania. Podjęte decyzje konsultowała  

z Inspektorem d/s oświaty w Urzędzie Gminy.  

 

- Radna Alfreda Gierad powiedziała, że Radni ciągle obawiają się wypłaty dodatku 

wyrównawczego dla nauczycieli. Następnie  zaznaczyła,  iż  być może „na ten moment” Pani 

Dyrektor zaoszczędziła, ale  na koniec roku sumując  zarobki  wszystkich nauczycieli i jeżeli nie 

osiągną przewidywanej średniej to wówczas wypłacany jest dodatek wyrównawczy. Jednocześnie 

dodała może lepiej „dać” nadgodziny miejscowemu nauczycielowi niż  zatrudniać nauczyciela 

stażystę. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podkreślił, że według  symulacji 

finansowych ZEAS przedstawionych na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej zatrudnienie 

nauczyciela stażysty  jest jednym z droższych rozwiązań i  w tym kontekście to  pismo zostało 

zredagowane. Dodatkowo - jak zaznaczył Przewodniczący  Rady Gminy - na to stanowisko 

zatrudnieni zostali nauczyciele spoza gminy Zarszyn i dodał  jednocześnie,  iż  to nie jest   

przypadek  dyskryminacji  tylko tzw. „czynnik ludzki”. Zapytał także, czy dyrektorzy szkół 

każdorazowo zgłaszają do Inspektora oświaty w Urzędzie Gminy wniosek o uzupełnienie etatu 

nauczyciela. 

 

Inspektor d/s oświaty Pani Bogumiła Bętkowska odpowiedziała, że  nie ma rejonizacji przy 

zatrudnianiu pracowników na terenie  Gminy Zarszyn. Ponadto przy uzgadnianiu arkuszy 

organizacyjnych szkół w maju 2012 r.  jak i na dzień dzisiejszy do Urzędu Gminy nie wpłynęło 

żadne podanie  z  Gimnazjum w Zarszynie o uzupełnienie etatów. Następnie poinformowała w 

których szkołach były uzupełniania etatów.  

 

- Radny Piotr Tutak zauważył, iż cała ta sytuacja powstała przy zbiegu okoliczności zmiany obsady 

kadrowej  na stanowiskach  Dyrektora Szkoły w Zarszynie i w Urzędzie Gminy na stanowisku 

insp.d/s oświaty.  

 

- Radny Stanisław Burczyk stwierdził, iż nie tylko w Szkole Podstawowej w Zarszynie, ale również 

i w Szkole Podstawowej  w Odrzechowej  zatrudniony  został nauczyciel języka angielskiego spoza 

terenu Gminy Zarszyn.  W tym przypadku – wg. Radnego organ nadzoru powinien podjąć też  

odpowiednie działania uzupełniając  ten etat nauczycielami  z  terenie gminy Zarszyn. 

 

- Zastępca Wójta Pan Zbigniew Dec ustosunkowując się do treści pisma nauczycieli Gimnazjum  

w Zarszynie zwrócił uwagę na zasadność występowania przez nich w tym konkretnym przypadku 
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 jako przez Radę  Pedagogiczną  w sytuacji, gdy podpisów pod pismem nie złożyli wszyscy 

 członkowie Rady, w tym jej Przewodniczący. Przybliżył Radnym, iż zadania i kompetencje rad  

pedagogicznych- obejmujące zakresy spraw występujących w szkołach, w których te rady 

powołano do funkcjonowania - regulują przepisy ustawy o systemie oświaty  i ustawy Karta  

Nauczyciela. Zaznaczył, że przepisy tych ustaw kompetencje w zakresie zatrudniania nauczycieli 

przypisują wyłącznie dyrektorom konkretnych jednostek i placówek oświatowych, którzy kierując 

polityką kadrową poza sferą finansową muszą brać pod uwagę przede wszystkim statutowe cele 

szkoły. Ponadto poinformował o uregulowaniach prawnych wynikających z Kodeksu Pracy, 

dotyczących zawierania umów o pracę na czas zastępstwa. W kontekście przepisów Kodeksu Pracy  

po dokonanej analizie zawarcia tego typu umów w poprzednim i nowym roku szkolnym w Szkole 

Podstawowej w Zarszynie okazało się, że stawiane przez nauczycieli Gimnazjum zarzuty 

rzekomego zerwania dotychczasowych i zawarcia nowych umów odnoszących się do dwu różnych 

stosunków pracy, są  nieuzasadnione. W swojej wypowiedzi zaapelował do Radnych Rady Gminy, 

aby w przypadkach występowania potrzeb w zakresie dysponowania wiarygodnymi danymi 

ekonomiczno-finansowymi z zakresu oświaty, którymi dysponuje ZEAS, zwracali się do dyrektora 

ZEAS, jako osoby oficjalnie reprezentującej tę  jednostkę. Odpowiedział też Radnej Alfredzie 

Gierad , że dodatki   wyrównawcze  dla nauczycieli wypłacane  są w ramach poszczególnych grup 

awansu zawodowego. 

 

- Radny Krzysztof Bałut zaznaczył, że temat  realizacji zadań oświatowych jest istotnym działaniem 

w gminie i budzi duże zainteresowanie wśród radnych. Zauważa, że obieg informacji  pomiędzy 

dyrektorami szkół,  a organem nadzoru ze strony urzędu gminy nie jest w pełni wystarczający  

w kwestii zatrudniania nauczycieli i dodał, że „czynnik ekonomiczny to jedno, a czynnik ludzki to 

drugie”. 

 

- Radna Alfreda Gierad poprosiła o odniesienie do tego przesłanego pisma i zapytała, czy inspektor 

oświaty musi wiedzieć o każdym  wakacie nauczyciela. 

 

- Radny Janusz Dębski powiedział, iż  obserwując przebieg dyskusji na komisji i sesji Rady Gminy  

w temacie zatrudniania nauczycieli w poszczególnych szkołach  istnieje potrzeba lepszej 

synchronizacji działań pomiędzy referatem oświaty w gminie , dyrektorem szkoły oraz ZEASem. 

 

- Pani Bogusława Skalska Dyrektor Szkoły Podstawowej w Długiem poinformowała Radnych  

o praktykowanej w Gminie Zarszyn  zasadzie,  w myśl której każdorazowe uzupełnienie etatów czy 

występujący wakat w szkole omawiany jest  wspólnie przez dyrektora szkoły  i inspektora  d/s 

oświaty w Urzędzie Gminy.  Ponadto zaznaczyła, że nie na  każdą  sugestię Dyrektor szkoły  musi 

się zgodzić, bowiem to on odpowiada  za właściwą  organizację pracy w szkole. 

 

- Pan Zbigniew Dec Zastępca Wójta dziękując Radnym za zgłoszone uwagi dodał,że wszystkie 

zgłaszane przez radnych sugestie dotyczące  koordynacji realizacji zadań oświatowych w gminie 

będą  brane pod uwagę w toku dalszej działalności Urzędu Gminy.. 

 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi  na zapytanie,  czy na wskutek  podwyżki z dniem  1 listopada 

2012 r.  kwot zasiłków  rodzinnych  zwiększą się wydatki w budżecie gminy  Skarbnik Gminy 

odpowiedziała, że jest to zadanie zlecone gminie  realizowane przez GOPS w Zarszynie w pełni 

pokrywane przez dotacje od Wojewody. Dotacja ta otrzymywana jest  zgodnie ze złożonym 

zapotrzebowaniem.  

 

- Na pozostałe zapytania odpowiedział Wójt Gminy Andrzej Betlej informując, że: 

- w miarę posiadanych środków finansowych będą wykonywane  remonty zgłaszanych  dróg  na 

terenie gminy.; 
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- zgłoszony wniosek Radnego Jerzego Stączka  dotyczący  ustawienia znaków drogowych na 

drodze powiatowej relacji Jaćmierz-Bażanówka  przekazany zostanie do Powiatowego Zarządu 

Dróg  w Sanoku; 

 

-  najbardziej ekonomicznym rozwiązaniem zapewniającym oszczędności w budżecie gminy jest 

wyłączanie  oświetlenia drogowego o godzinie 23 ºº, natomiast  rano nie będzie włączane,  

- od 2011 r. istnieje całkowity  zakaz  pozyskiwania żwiru z rzeki Pielnica; 

- do chwili obecnej Urząd Gminy  nie otrzymał jeszcze żadnej odpowiedzi na pismo w sprawie 

remontu bądź rozbiórki wiaty przystankowej na drodze powiatowej w Jaćmierzu.  

 

Ad. 26. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił dwudziestą czwartą  sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji  

2010-2014  za zamkniętą.  

 

 

Protokołowała:          

Irena Kasza       Przewodniczący  

        Rady Gminy Zarszyn 

        mgr Janusz Konieczny 


